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ПРЕСКЛИПИНГ  
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http://bnr.bg/horizont/post/101097643/feldsheri-ot-calata-strana-izlizat-na-protest-pred-

zdravnoto-ministerstvo-po-obad 
  

Фелдшери от цялата страна излизат на протест пред Здравното министерство 
  

Маргарита Иванова 
Фелдшери от цяла България се събраха на протест пред Министерството на 

здравеопазването. Те настояват да им бъде позволено да имат своя организация и 

подкрепят медицинските сестри в искането за по-високи заплати. Пряко от протеста на 

фелдшерите включваме репортера Маргарита Иванова: 

Протестът на фелшерите вече започна. Медицински сестри от цяла България, 

рехабилитатори и физиотерапевти също дойдоха пред сградата на Министерството на 

здравеопазването. Основното им искане е промяна в Закона за съсловните организации, 

която да даде възможност на всяко отделно направление от голямата група на 

специалистите по здравни грижи да има своя съсловна организация, свои стандарти и 

вътрешна регулация. 

Други техни искания са да се спазва Колективният трудов договор и да се изплащат 

договорените заплати, които да са поне в размер на две минимални работни заплати. 

Протестиращите се обявяват и за промяна в начина на финансиране на здравните 

заведения, откъдето, според тях, идват всички проблеми в здравеопазването според 

Протестиращите  са категорични, че този път ножът е опрял до кокала и няма да се 

откажат, докато не постигнат успех. Заканват се, че ще започнат и ефективни поетапни 

протестни действия в спешните центрове в цялата страна, където работят най-много 

фелдшери 

Първият протест е насрочен за 7 април -  професионален празник на здравните 

работници. 

Фелдшерите подкрепят всички искания на медицинските сестри, уточни за "Хоризонт" 

председателят на Сдружението на фелдшерите в България Александър Александров: 

„Да се спазва колективният трудов договор, който се подписва; да се изплащат заплатите 

и то да са регламентирани и достойни; да са обвързани с минималната работна заплата; 

да има регламент и заплащане на всяка дейност. Отговорно заявявам, че този път нещата 

трябва да се доведат до край, защото вече търпението е изчерпано. Ще има палатка на 

фелдшерите пред МЗ. Ако се наложи, ще има спиране на работата на спешните центрове 

поетапно, докато не ни се обърне внимание по наболелите въпроси“, добави 

Александров. 
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http://bnr.bg/horizont/post/101097643/feldsheri-ot-calata-strana-izlizat-na-protest-pred-

zdravnoto-ministerstvo-po-obad 
  

Министър Кирил Ананиев покани на среща протестиращите фелдшери 

Маргарита Иванова , Даниела Костова 
Протестиращите пред здравното министерство фелдшери са поканени на среща при 

министър Кирила Ананиев. 

Специалисти от цяла България се събраха на протест пред Министерството на 

здравеопазването по обяд с настояване да им бъде позволено да имат своя организация 
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и подкрепят медицинските сестри в искането за по-високи заплати.  Медицински сестри 

от цяла България, рехабилитатори и физиотерапевти също дойдоха пред сградата. 

Основното искане на протестиращите е за промяна в Закона за съсловните организации, 

която да даде възможност на всяко отделно направление от голямата група на 

специалистите по здравни грижи да има своя съсловна организация, свои стандарти и 

вътрешна регулация. 

Други техни искания са да се спазва Колективният трудов договор и да се изплащат 

договорените заплати, които да са поне в размер на две минимални работни заплати. 

Протестиращите се обявяват и за промяна в начина на финансиране на здравните 

заведения, откъдето, според тях, идват всички проблеми в здравеопазването според 

Протестиращите  са категорични, че този път ножът е опрял до кокала и няма да се 

откажат, докато не постигнат успех. Заканват се, че ще започнат и ефективни поетапни 

протестни действия в спешните центрове в цялата страна, където работят най-много 

фелдшери. 

Първият протест е насрочен за 7 април -  професионален празник на здравните 

работници. 

Фелдшерите подкрепят всички искания на медицинските сестри, уточни за "Хоризонт" 

председателят на Сдружението на фелдшерите в България Александър Александров: 

„Да се спазва колективният трудов договор, който се подписва; да се изплащат заплатите 

и то да са регламентирани и достойни; да са обвързани с минималната работна заплата; 

да има регламент и заплащане на всяка дейност. Отговорно заявявам, че този път нещата 

трябва да се доведат до край, защото вече търпението е изчерпано. Ще има палатка на 

фелдшерите пред МЗ. Ако се наложи, ще има спиране на работата на спешните центрове 

поетапно, докато не ни се обърне внимание по наболелите въпроси“, добави 

Александров. 

 

www.nova.bg, 25.03.2019 г. TC "www.nova.bg" \f C \l "1" 

https://nova.bg/news/view/2019/03/25/244896/ 
  

Здравният министър обеща да започне работа по исканията на протестиращите 
  

Медиците настояват за отделна и независима съсловна организация 
  

Протестът на фелдшерите и лекарските асистенти, провел се в понеделник пред 

здравното министерство, приключи със среща във ведомството. Министър Кирил 

Ананиев се срещна с недоволните медици и обеща, че ще започне работа по исканията 

им. 

„Имаше разбиране от страна на министъра. Нашето основно искане е ревизия на Закона 

за професионално съсловните организации на медицински сестри, акушерки и 

асоциирани медицински професионалисти. Искаме отделна организация за съсловието 

на фелдшерите. Министърът обеща, че до две седмици ще има отговор как и по какъв 

начин ще се промени законът”, каза в ефира на „Плюс-минус. Коментарът след 

новините” председателят на Сдружението на фелдшерите Александър Александров. 

Медиците са категорични, че ако желанията им не бъдат изпълнени, ще продължат да 

протестират. 
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 TC "В. 24 часа" \f C \l "1"  26.03.2019 г., с. 5 

  

Ананиев иска от депутатите да разрешат на фелдшерите отделна съсловна 

организация 
  

Обучават 7000 спешни медици за по-висока квалификация 
  

ЙОАНА РУСЕВА 
Фелдшерите и всички специалисти по здравни грижи да могат да създават свои отделни 

съсловни организации, които да защитават професионалните им права. С това 

настояване излязоха на протест в понеделник фелдшери и лекарски асистенти от цялата 

страна. 

Да съдейства за решаване на казуса им, обеща здравният министър Кирил Ананиев на 

среща в кабинета му. Ще говори с депутатите, ще потърси консенсус по проблемите и в 

правителството. 

Сега фелдшерите са част от Българската асоциация на професионалистите по здравни 

грижи, но искат да сформират независима съсловна организация. За да се случи това, 

трябва да се промени Законът за съсловните организации. 

До края на годината близо 7000 лекари, фелдшери, акушерки, мед. сестри и шофьори от 

центровете за спешна помощ и от държавните университетски и областни болници ще 

минат допълнително обучение за утвърждаване и надграждане на знанията и уменията. 

Повишаването на квалификацията става по проект ПУЛСС на здравното министерство, 

финансиран по Оперативна програма „Развитие на човешките ресурси". От старта му 

през 2017 г. досега е изграден и оборудван Национален учебен център в София. Закупени 

са и 48 високотехнологични манекена за практически обучения. Предстои да се осигурят 

още 30. Освен това ще се купи и специализиран софтуер, който ще дава възможност за 

дистанционно обучение. 

На специално изградена платформа специалистите ще могат постоянно да проверяват 

знанията си, както и да ги обновяват. 

„Целта ни е да осигурим възможност на всеки служител от системата на спешна помощ 

да утвърди и надгради знанията си в съответствие с най-добрите постижения на 

практиката", обясни ръководителят на проекта Надежда Петрова. 

  

 TC "В. 24 часа" \f C \l "1"  26.03.2019 г., с. 6 

  

Клиенти на аптека задържаха мъж, опитал да я ограби 
  

Рецидивист опита да обере столична аптека, като се направи, че носи пистолет. 

„Няма да натискаш паникбутона, това е обир, ще ви застрелям всичките", крещял 59-

годишният Павел Иванов. Той влетял в аптеката на бул. „Мария Луиза" на 21 март около 

17,50 часа. „Вади парите, ще ви застрелям, ще ви направя на решето", продължил с 

крясъците многократно осъжданият мъж. Докато викал обаче, в аптеката влезли клиенти, 

а фармацевтката изкрещяла за помощ. Хората блокирали пътя на грабителя и извикали 

полиция. Криминалистите задържали Иванов и при обиска му се оказало, че не носи 

оръжие. 
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Българската болнична асоциация: Средствата, които влизат в системата, са 

недостатъчно 
  

Българската болнична асоциация, съвместно с "Инвестор Медия груп“  представя днес 

резултатите от мащабно изследване сред пациенти и лекари за най-добрите здравни 

заведения у нас. В предаването "Преди всички" председателят на асоциацията Андрей 

Марков обясни, че, без да дели болниците на частни и държавни, проучването 

проследява какви са предлаганите условия и качеството на медицинските услуги. 

Според Марков въпреки проблемите у нас има добри практики и добра медицина. 

Основното затруднение е свързано с финансовия модел в системата и той трябва са се 

промени: 

"Средствата, които влизат в системата, са недостатъчно. Имаме забележки, разбира се, и 

критики към начина на управление на тези средства, но, на практика, това са половината 

от публичните средства, които би следвало да ползва нашето общество. Това е най 

големият проблем и от там произтичат основните проблеми във финансирането на 

различните категории медицински специалисти в системата. Според мен няма никакво 

значение, дали болниците са създадени с държавни средства или с частни капитали, 

важното е моделът да работи еднакво за всички". 

Интервюто с Андрей Марков можете да чуете от звуковия файл. 

 

VINF  14:49:31  25-03-2019 

      RM1449VI.009 

      БАН - университети - научна програма 

      

      Седем института на БАН и пет университета започват научна програма за 

използването на иновативни биологични средства в медицината 

      

      София, 25 март /Димитрина Ветова, БТА/ 

          Първата национална научна програма за биомедицински изследвания в България 

"Иновативни нискотоксични биологично активни средства за прецизна медицина 

/БиоАктивМед/" ще бъде представена утре от 10.30 часа в зала "Проф. Марин Дринов" 

на Българската академия на науките. Това съобщи пресцентърът на БАН. 

          В рамките на програмата седем института на БАН и пет университета ще 

осъществяват мащабни фундаментални и приложни изследвания на природни продукти 

от растителен и животински произход. Целта е да се установи потенциалът на 

съдържащите се в тях биологично активни вещества за превенция и подпомагане на 

терапията на някои заболявания - онкологични, инфекциозни, невродегенеративни. 

          Програмата се насочва към природни продукти, защото те са неизчерпаем източник 

на активни вещества, които са по-слабо токсични и се понасят по-добре от човешкия 

организъм, отколкото синтетичните медикаменти. Освен това, екстракти от някои 

природни продукти съдържат повече от едно активно вещество, което по същество 

представлява комбинирана терапия - съвременен подход за преодоляване на 

резистентността към отделни лекарства. 

          Учените ще изследват също умението и механизмите на природните организми да 

поразяват целенасочено най-слабите места на враговете си. Тъкмо това стои в основата 
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на съвременната медицина - да търси персонализирана и по-специфична терапия, 

посочват учените. 

 

www.bnt.bg, 25.03.2019 г. TC "www.bnt.bg" \f C \l "1" 

http://news.bnt.bg/bg/a/nzok-izdavaneto-na-evropeyski-zdravnoosiguritelni-karti-shche-

se-zabavi 
  

НЗОК: Издаването на Европейски здравноосигурителни карти ще се забави 
  

Поради технически причини, независещи от Националната здравноосигурителна каса 

(НЗОК), заявленията за издаване на Европейски здравноосигурителни карти не могат да 

се верифицират и процесът по издаването на картите ще се забави, съобщиха от НЗОК. 

Създадена е организация районните здравноосигурителни каси да обработват 

заявленията при пълен работен капацитет, за да се преодолее забавянето. 

При необходимост гражданите могат да се обърнат към РЗОК за издаване на 

Удостоверение, временно заместващо ЕЗОК, което важи за срок от 2 месеца. 

От НЗОК поднасят извинения на гражданите за причиненото неудобство. 

 

www.zdrave.net, 25.03.2019 г. TC "www.zdrave.net" \f C \l "1" 

https://www.zdrave.net/-/n9045 
  

МЗ публикува проекти на още пет фармако-терапевтични ръководства 
  

Проекти на още пет фармако-терапевтични ръководства публикува днес за обществено 

обсъждане на сайта си Министерството на здравеопазването. Миналата седмица 

министерството публикува проекти за ръководства по „Кожни и венерически 

заболявания“ и по „Детска клинична хематология и онкология“. 

Ръководствата са за лечение на урологични заболявания, по „Нуклеарна медицина“, по 

„Нефрология и диализа“, по „Анестезиология и интензивно лечение“ и за лечение на 

алергичните болести. 

Фармако-терапевтичните ръководства са част от терапевтичната стратегия гарантирана 

от бюджета на Националната здравноосигурителна каса, с цел прилагането на единен 

терапевтичен подход при аналогични клинични случаи. 

Проектите съдържат терапевтични схеми и алгоритми на лечение с лекарствени 

продукти. Изградени са на базата на най-новите теоретични познания за биологията на 

патологичния процес при отделните нозологични единици, съвременните диагностични 

възможности и терапевтични подходи. 

С проекта на Фармако-терапевтично ръководство се цели да се създаде правна 

регламентация на терапевтичния подход, както и на критериите за оценка на 

ефективността на прилаганите задължителни етапи при лечение. 

„Основна цел е гарантиране достъп на пациентите до съответстващи на европейските 

стандарти лекарствени продукти и осигуряване на ефективен механизъм за системно и 

планирано оценяване, наблюдение и непрекъснато подобряване на качеството на 

медицинските услуги. Проектът цели да осигури високо качество на дейностите в 

обхвата на медицинската специалност чрез изисквания за спазване на поредността на 

линиите терапия и терапевтичните схеми“, пише в мотивите към проекти по Фармако-

терапевтичните ръководства. 

Пълният текст на проекта на Фармако-терапевтично ръководство по „Нуклеарна 

медицина“ може да видите тук. 

 

http://www.bnt.bg/
http://news.bnt.bg/bg/a/nzok-izdavaneto-na-evropeyski-zdravnoosiguritelni-karti-shche-se-zabavi
http://news.bnt.bg/bg/a/nzok-izdavaneto-na-evropeyski-zdravnoosiguritelni-karti-shche-se-zabavi
http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n9045
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Излезе от печат брой 10 на вестник „Форум Медикус“ 
  

Седмичното специализирано издание откроява като тема на броя протестиращите за по-

добро възнаграждение и справедливо място в системата професионалисти по здравни 

грижи. Публикувани са отворено писмо /поредно/ от БАПЗГ, становище на институцията 

на омбудсмана, позиция на ФСЗ към КНСБ, както и отговорът на МЗ по горещата тема 

– ще бъде разработена специална методика за определяне размера на възнагражденията 

в различните лечебни заведения. Особен интерес обаче представлява напомнянето за 

статия във „Форум Медикус“, публикувана през 2009 г., със заглавие „Медицинските 

сестри – приоритет или бумеранг“ и с автор проф. В. Борисов. Там авторът 

предупреждава, че ако не се вземат спешни? решения за статута на тази професия в 

общата система „…казусът медицинска сестра ще се превърне в бумеранг, насочен към 

крехкото тяло на здравната ни система…“ Днес „Форум Медикус“ поставя надзаглавие 

„Бумерангът се завръща“. 

Друг важен акцент в новия бр.10 на вестника е 20-годишнината от създаването на НЗОК 

– ясно е, че „Форум Медикус“ е една от писаните истории на институцията през 

годините. На специална страница по този повод изданието огласява спомен за началото 

на д-р Илко Семерджиев, становище на министър Кирил Ананиев с акцент, че 

пациентите са и остават във фокуса на усилията, както и позиция на д-р Дечо Дечев, 

който потвърждава, че ключови посоки за НЗОК остават ефективността, ефикасността и 

контролът. Всъщност годишнината на НЗОК е доказателство, че преди 20 години пътят 

е добре избран и трасиран, независимо от факта, че времето, заедно с политическата и 

икономическата ситуация у нас влияят върху дейността и резултатността на 

осигурителната институция. 

Брой 10 на „Форум Медикус“ съдържа още отзиви за събития и факти от здравеопазната 

палитра от изминалата седмица от цялата страна, съобщение за предстоящи симпозиуми 

„Акад. Чудомир Начев“, традиционно организирани и провеждани в БАН, 

предложенията за промени в тарифите, които ще се събират по Закона  за лечебните 

заведения, и по Закона за трансплантациите, кореспонденции и информации по други 

теми и проблеми. 
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